
1. Odpoved’ ministra podohospodarstva arozvoja vidieka S. Vlcana na interpelaciu 
poslanca Narodnej rady Slovenskej republiky F. Kuffu podanu 
23. septembra 2021 vo veci regulacie pocetnosti medved’a hnedeho



Vazeny pan poslanec,

Zdostupnych zdrojov Vam mozem potvrdit', ze vminulosti zasah do populacie medved'a 

hnedeho prebiehal aj vyssie uvedenym sposobom na zaklade vynimiek Ministerstva zivotneho 

prostredia Slovenskej republiky (d'alej len „ministerstvo zivotneho prostredia"), ktore vydavalo 

rozhodnutia na usmrtenie jedincov medved'a hnedeho ako preventivne opatrenie na predchadzanie 

vzniku skod sposobenych medved'om hnedym, ci uz na majetku alebo dokonca na zdravi Tudi.
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V suvislosti s Vasou interpelaciou z 71. septembra 2021, ktoru mi listom c. PREDS-239/2021 

T 23. septembra 2021 zaslal predseda Narodnej rady Slovenskej republiky Boris Kollar, 

som sa oboznamil so situaciou ohFadom manazmentu veTkych seliem na Slovensku. 0 stanovisko som 

listom c. 24702/2021 z 26. oktobra 2021 poziadal aj ministra zivotneho prostredia Jana Budaja, ked'ze 

manazment medved'a hnedeho spada pod jeho rezort.

Na uvod povazujem za potrebne uviest', ze nie som opravneny poskytovat' vyklad zakonov, 

nakoTko vykladat' zakony na Slovensku mozu len sudy. Na Vasu otazku, ci je vsucasnosti 

alebo V nedavnej minulosti bolo mozne realizovat' regulaciu pocetnosti medved'a hnedeho aj inak 

ako len prostrednictvom zriadeneho zasahoveho timu odpovedam, ze podl'a zakona c. 543/2002 Z. z. 

0 ochrane prirody a krajiny v zneni neskorsich prepisov (d'alej len „zakon o ochrane prirody a krajiny") 

zasahovat' do populacie chranenych zivocichov aj inym sposobom ako eutanaziou problemovych 

jedincov je mozne.

V zakone o ochrane prirody a krajiny sa v § 40 hovori o vynimkach z podmienok ochrany 

chranenych druhov, vybranych druhov rastlin a vybranych druhov zivocichov, ktore moze povolit' 

organ ochrany prirody. Vynimku je mozne povolit' z dovodov ustanovenych zakonom o ochrane 

prirody a krajiny.



V sucasnosti vsak ministerstvo zivotneho prostredia vynimky podobneho charakteru

odstrele na vnadisku.

nebezpecnymi, navyse svoje spravanie vychovou prenasaju aj na d'alsie generacie.

prirody Slovenskej republiky je opravnena zabezpecovat' odchyt alebo usmrtenie chranenych

prostrednictvom zasahoveho timu zriadeneho v roku 2014.

Okrem uvedeneho davam do pozornosti, ze odbornikmi zo vsetkych relevantnych organov

a organizacii bol vypracovany Program starostlivosti o medved'a hnedeho na Slovensko a tento bol

schvaleny ministerstvom zivotneho prostredia. Program starostlivosti o medved'a hnedeho vcasti

prostredia ukazal ako neefektivny a „zasah, ktory je naplanovany komisiami pre ochranu

a manazment medved'a hnedeho".

Aktualne preto riesenie tejto problematiky zabezpecuje len Statna ochrana prirody

Slovenskej republiky na zaklade § 65a ods. 5 zakona o ochrane prirody a krajiny. Statna ochrana

a castokrat nedochadzalo k usmrcovaniu problemovych jedincov. Odstrel synantropnych jedincov 

tejto selmy prostrednictvom vykonu prava pofovnictva nemohol byt' realizovany v intravilanoch miest 

a obci, co nasledne sposobovalo to, ze nedochadzalo k usmrcovaniu vylucne synantropnych jedincov 

tejto selmy. Tym padom neboli eliminovane problemove jedince, ale lov bol zalozeny na nahodnom

Tema medved'a hnedeho momentalne rezonuje napriec celym Slovenskom, no ja aj napriek 

tomu dufam, ze sa nam spolocne podari najst' vhodne a ucinne opatrenia, prostrednictvom ktorych 

sa bude vykonavat' kvalitny manazment a sucasne sa zabezpeci zdrava a stabilna populacia medved'a 

hnedeho s minimalizaciou konfliktnych situacii s clovekom.

neschvaFuje. V roku 2020 bolo podanych 11 ziadosti a ani jednej nebolo vyhovene. V roku 2021 zatial' 

nebola podana ani jedna ziadost'.

Dalej ministerstvo zivotneho prostredia uviedlo, ze je potrebne zdoraznit', ze z medvedej 

populacie je potrebne odstranit' iba problemove jedince, ktore sposobuju skody a stavaju sa pre Fudi

zivocichov mimo ich prirodzeneho vyskytu, ktore svojim spravanim bezprostredne ohrozuju zdravie 

a bezpecnost' obyvatel'stva. Usmrcovanie problemovych jedincov medved'a hnedeho realizuje

3.2.2. avprilohe 5.4. upravuje okrem uz zmieneneho ochranneho odstrelu prostrednictvom 

zasahoveho timu aj d'alsie dva sposoby zasahu do populacie medved'a hnedeho, a to „usmrtenie

medved'a na zaklade dohody o spolupraci s poFovnickou organizaciou, prostrednictvom vydania 

urcenia Statnej ochrany prirody Slovenskej republiky", ktory sa vsak z pohl'adu ministerstva zivotneho

Ako uvadza ministerstvo zivotneho prostredia, usmrcovanie synantropnych jedincov 

medved'a hnedeho realizovane prostrednictvom poFovnych zdruzeni bolo neefektivne, zdihave



dotknutych osob alebo subjektov.

S uctou

Kvasej druhej otazke by som uviedol, ze si nedovolfm, a nie som na to ani opravneny, 

hodnotit' nastavenie zakonov a rozhodnutia sudov, ci ich priklananie sa v prospech alebo neprospech
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